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J e g y z ő k ö n y v 
 

 
 
Készült Kálló Község Önkormányzata Képviselő- testületének 2011. december 08-án 17,00 
órai kezdettel Kálló községben a Faluházban  megtartott testületi üléséről 
 
Jelen vannak: Ivanovics István polgármester, Czeba Katalin alpolgármester, Baboss Buda, 
Balla Jánosné, Benedek Péter István, Kapás Antalné, Koncz Lajosné – szám szerint az 7 tagú 
képviselő-testület összes tagja 
Koncz Anita körjegyző. 
Állampolgárok. 
 
Polgármester köszönti a képviselő-testületi tagokat, a falu lakosságát. Megnyitja az ülést, 
megállapítja a határozatképességet. Jegyzőkönyv-hitelesítésre Balla Jánosné és Kapás Antalné  
képviselőket javasolja, melyet a képviselők egyhangúlag elfogadnak. 
Napirendi javaslat: 
1./ Tájékoztató 2011. évben elvégzett feladatokról 
 Előterjesztő: polgármester 
A napirendi javaslatot a képviselők egyhangúlag elfogadják. 
 
Ivanovics István polgármester: Bemutatja a jelen lévő lakosságnak Zsámboki Nándor körzeti 
megbízottat. 
Tudomása szerint nem került sor a 30 rendőr állás betöltésére Nógrád megyében, ezért nincs a 
községben állandóan a körzeti megbízott, de ennek ellenére rendszeresen kint vannak a 
rendőrök. Közbiztonsági problémák vannak, voltak és lesznek. Azt mondják a faluban, hogy 
nem látják a rendőröket, de ritka, hogy nincsenek kint. Ő sokat fenn van éjszaka és gyakran 
látja őket, szerinte fontosabb a rendőrök éjszakai jelenléte, nappal nincsenek nagy problémák. 
Nincsen olyan nagy közbiztonsági probléma Kállón, mint ahogy gondolják. Egyébként a mai 
napon egész nap kint volt egy rendőrautó. Kéri a jelenlévőket, hogy ha van kérdésük  a 
rendőrség jelenlévő tagjai részére, akkor tegyék fel, mert a rendőröknek dolguk van, ezért 
nem tudnak sokáig itt maradni. 
 
Makó János: Szép és jó dolog, hogy biztonságot nyújt a rendőrség a kállói lakosok számára. 
Szerinte csökkent a településen a bűncselekmények száma. Problémának tartja, hogy nincs 
gyalogátkelőhely az iskola, orvosi rendelő előtt. Volt olyan eset, hogy valaki átment a 
közértbe az úttesten és megbüntette a rendőrség. 
 
Rendőr: Törvény írja elő, hogy ahol folytonosan ki van építve a járda, és nincs rajta akadály, 
akkor ott kell közlekedni és nem pedig az úttesten. Azért nem büntethető meg senki, mert 
átmegy az úttesten. Nem ismer pontos eseteket, de a kollégák biztosan jogosan büntettek, 
mert nem tartották be a gyalogosok a szabályokat. 
 
Ivanovics István polgármester: Van olyan akit ilyen ügyből kifolyólag megbüntettek? 
 
Makó János: Igen, ismer ilyen embert. Átment az orvosi rendelő előtt az úton és 
megbüntették. 
 
Makó Lászlóné kisebbségi önkormányzat elnöke: Ő is ismer olyan embert, de jelenleg nincs 
itt. Majd be fog menni a rendőrségre és panaszt tesz. 
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Ivanovics István polgármester: Az út a közútkezelőé. Egy év alatt sikerült elérni, hogy 
betömték a kátyúkat. Pályázatot nyertek, ennek eredményeként ráaszfaltoznak Verseg, 
Erdőtarcsa, Erdőkürt és Vanyarc környékén. Nem tudja, hogy mikor fog elkészülni, már csak 
jövőre valósulhat meg, tavasz-nyár előtt nem lehet rá számítani. A gyalogátkelőhely felfestése 
sem valósulhat meg előbb.  
Verseg felé felmarták a kátyúkat és úgy tömték be, reméli, hogy tovább fog tartani, mint az 
eddigiek. Vanyarc felé is kátyúztak, de az nem lett ilyen minőségű. Bízik benne, hogy kibírják 
így, míg megvalósul a  teljes aszfaltozás. 
 
Szalai Béláné: A 30 rendőr beiktatása után van esélye a községnek, hogy állandóan itt legyen 
a körzeti megbízott? Kibírják addig várni? 
 
Ivanovics István polgármester: Kálló megkapta már a körzeti megbízottat, csak még nincs itt 
állandó jelleggel. Bízik benne, hogy kibírják várni. Nem azért újították fel a körzeti 
megbízotti irodát, hogy kihasználatlanul álljon. Szerencsére a felújításhoz a lakosság részéről 
is sok segítséget kaptak, sokan dolgoztak rajta. Kihallgatások is zajlottak már az irodában, 
hogy az embereknek ne kelljen felutazni Pásztóra. Ha szükséges , akkor a hivatalban is adott a 
hely a kihallgatásokhoz. Ha állandóra megkapja a falu a körzeti megbízottat, akkor sem lesz 
itt a nap 24 órájában. 
 
Szalai Béláné:  Sok idős, egyedülálló ember lakik a településen. Neki is  biztonságérzetet 
nyújt, ha rendőrt lát vagy éjszaka látja a kék-piros fényt. Hátrányos helyzetben van a falu, 
sokan kényszerből laknak itt és elköltöznének, ha tudnának. 
Ő kivárja, hogy javuljon a helyzet, ennek a falunak lennie kell, és legyen biztonságérzetük az 
itt élőknek. Sokkal jobb érzés,  hogy nyugodtabb, csendesebb lett a falu. 
Reméli, hogy jövő ilyenkor azt mondhatja, hogy van rendőrük. Nem kell, hogy 24 órában  itt 
tartózkodjon, csak legyen meg az itt élő emberek biztonságérzete. Nagyon várják már őt. 
 
Ivanovics István polgármester: Az eltelt egy év alatt változott valami a közbiztonság 
területén? 
 
Szalai Béláné: Tavaly télen nagyon rossz érzése volt, annyi rendőrt látott a faluban, mint 
addig még soha. Sok volt a betörés, de tavasztól ez csökkent. Évek óta nem volt olyan, hogy 
egyedül szüretelt volna a kertjében. 
 
Ivanovics István polgármester: Bízik benne, hogy egyre kevesebb lesz a probléma. Teljesen 
elégedettek nem lehetnek, de nagy a javulás a közbiztonság területén. Úgy gondolja, hogy 
elindultak egy úton és jó irányba haladnak. 
 
Elköszönnek a rendőrök a jelenlévőktől. 
 
Horváth István: Hány roma és magyar munkanélküli van nyilvántartva a faluban? Hányan 
vannak magyar emberek a közcélú programban akik dolgoznak? Olyat aki nem roma, soha 
nem lát dolgozni. Nyilvánosságra kellene hozni ezeket az adatokat. 
Mennyi az önkormányzat költségvetése? Milyen programokat indítottak belőle? 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Személyiségi jogokat sért, nem lehet nyilvánosságra hozni az 
ilyen jellegű adatokat. 
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Ivanovics István polgármester: Az önkormányzat 2011. évi költségvetése 246 millió forint. 
Sokkal kevesebből pénzből kellett gazdálkodni az idén, mint tavaly. Szerencsére az 
intézmények működőképesek, iskolát és az óvodát még mindig működtetni tudja az 
önkormányzat, viszonylag jól működik a közmunka program. Mi lesz jövőre? Még törvények 
sincsenek. Júliustól átveszi-e az állam az iskolákat ? Több fórumon is volt az önkormányzati 
és oktatási rendszer változásaival kapcsolatosan, de sehol sem tudtak kérdéseikre pontos 
választ adni. 
 
Horváth István: A tarcsi úton, a patakból kiszedett fákat ezelőtt 2 hónappal még szét lehetett 
volna osztani a falu lakosai között. Fischer Oszkár azt mondta, hogy lett volna rá lehetőség. 
Ebben a faluban sokan vannak rászorultak. 
 
Ivanovics István polgármester: Adott valamilyen papírt róla? Tudomása szerint vállalkozónak 
lett kiadva és két hónappal ezelőtt sem volt lehetőség arra, hogy szétosszák a faluban a 
kiszedett fákat. Több embernek is okoztak kárt a munkák végzése során és hiába írtak 
panaszlevelet, nem történt semmi, nem térítették meg az okozott kárt. 
Mindkettőjük megnyugtatására kéri, hogy hozza el írásban, amit Ficher Oszkár úr mondott. 
 
Horváth István: A forrás környékének rendbetételében mennyiben érintett a karbantartó? 
 
Ivanovics István polgármester: Karbantartó nincs erre a feladatra alkalmazva. Társadalmi 
munkában történik a rendbetétele. Szabó Zoltán benzint kap a munkák elvégzéséhez és 
semmilyen külön juttatásban nem részesül. 
 
Horváth István: Sok cigány háza tönkrement, segíteni kellene rajtuk az önkormányzatnak. 
Pályázati lehetőséget kellene rá keresni. Mindegy, hogy megitta-e  pénzét az érintett vagy 
sem, akkor is segíteni kell rajtuk. 
 
Ivanovics István polgármester: Az önkormányzat jelenleg ezt a helyzetet nem tudja 
megoldani. Ha újra bevezetik a szocpolt, akkor majd az érintettek építkezhetnek. 
 
Horváth István: Van olyan, aki nem tudja kiaknázni ezt a lehetőséget. 
 
Ivanovics István polgármester: A Gárdonyi utcában élők mind el tudták maguknak intézni a 
szocpol igénybevételét és felépültek házaik. A többiek is meg fogják tudni oldani. 
 
Hozzászólás: A tarcsi úton nincs járda, mit csinálnak ha elütnek egy gyermeket? 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Az önkormányzat már nyújtott be pályázatot a tarcsi úton járda 
megépítésére, de sajnos nem nyert a pályázat. 
 
Hozzászólás: Attól, hogy nem nyert a pályázat, meg kell oldani a problémát. 
 
Ivanovics István polgármester: Ő is úgy tudja, hogy pályázott az önkormányzat járda 
megvalósítására, de nem nyertek. Intézkedett, hogy az út széle rendben legyen, rendesen 
lehessen ott közlekedni. 
 
Makó János: Mindenkinek van lehetősége arra, hogy elmenjen az erdészhez és fát termeljen 
ki, az aki becsületesen megfizeti, és még eddig nem lopott az erdészettől. 
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Szeretné tudni, hogy hány cigány van Kállón, és ezek közül hányan vannak a bevándorlók. 
Szerinte nem a helyi lakosok követik el a bűncselekményeket, hanem a beköltözők. 
 
Ivanovics István polgármester: Véleménye szerint, ha egyesek nem adnák ki pár ezer forintért 
a házakat bérbe, akkor nem tudnának ide költözni, nem települnének be ennyien a faluba. Ő 
sajnos nem tudja ezt megakadályozni. 
Makó János: A beköltöző emberek bejelentik a polgármesteri hivatalba, hogy ideköltöztek? 
 
Balla Jánosné képviselő: Ha a tulajdonos aláírja a lakcímbejelentőt, akkor a hivatal nem tud 
mit csinálni, nem utasíthatja el a bejelentkezést. 
 
Makó jános: Szerinte nem így nézne ki a Deák Ferenc utca, ha sokan nem adták volna el a 
szocpolt 50-100.000.-Ft-ért. Ezeknek az embereknek is lehetne új házuk. 
 
Ivanovics István polgármester: Köszöni az észrevételt, nagyon jól látja a helyzetet a 
felszólaló. 
Nem kellene ezeket az embereket befogadni, de ő sajnos nem tud ez ellen tenni semmit. 
Gyöngyöspatáról is jöttek volna, de sikerült megakadályozni. Az is probléma, hogy a helyben 
élők információkat adnak ki a kállói lakosokról. Ha ez nem történne meg, akkor kevesebb 
lenne a bűnözés. 
 
Makó János: A rendőr minden ember mellett nem lehet ott. 
 
Ivanovics István polgármester: Nógrád megyében első volt Kálló a bűnözésben, most már 
sokkal  jobb helyen állnak. Jelentősen javult a helyzet, de még mindig nincs megelégedve. 
 
Makó János: Örül, hogy újra van sportélet a faluban. Úgy gondolja, hogy jó irányba viszi a 
fiatalokat. Szerinte szükséges lenne egy szakemberre, aki jobban összetartaná őket. 
Társadalmi munkában rendbe lehetne tenni a régi kultúrház épületében egy kis helyiséget 
öltözőnek. Meg kellene keresni nagyobb sport-szövetségeket és kérni kellene tőlük használt 
mezeket, sporteszközöket. 
 
Ivanovics István polgármester: Köszöni, hogy felhozták a sport témát. Tudja, hogy kellene 
egy jó edző, de ezt az önkormányzat anyagi okok miatt nem tudja biztosítani. 24 éve nem volt 
focimeccs a faluban, ezt a nagy kimaradást nem lehet egyszerre behozni. Lassanként kell 
előrehaladni. A meccseken elég magas a nézőszám, csak az a probléma, hogy túl sok „edző” 
van, mindenki meg akarja mondani, hogyan kellene focizni. 
A kisiskolások elindultak a „Bozsik program”-ban, mert a gyerekekben látja a jövőt. 
 
Balláné: A Bozsik program kikre vonatkozik: a Kállói iskolába járó gyermekekre vagy a 
Kállóm élő gyermekekre? 
 
Ivanovics István polgármester: Minden kállói gyermekre vonatkozik a program, aki részt 
kíván benne venni. 
 
Horváth István: Miért állandóan ugyanazok vannak kiközvetítve az iskolába? Más is 
ugyanúgy el tudná látni a feladatot. A többi kb. 30 család ezt sérelmezi. 
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Ivanovics István polgármester: Közcélú foglalkoztatásban pályázott az önkormányzat és az 
iskola is. Például az önkormányzat 12 fő hosszú távú dolgozóra nyújtott be pályázatot, ebből 
4-et kapott meg.  
Kállón igen magas számban lettek alkalmazva bérpótló juttatásban részesülők. Már kb. 80 
személy ki lett közvetítve, decemberben 12 fő lett bevonva. Szükséges ezeknek az 
embereknek az alkalmazása, hiszen másképp nem tudják igazolni a 30 nap munkaviszonyt és 
akkor jövőre semmilyen ellátásban nem részesülhetnek. 
Azt nem tudja még, hogy a jövő évben milyen formában fog működni a rendszer. A rövid 
távú 4 órás közfoglalkoztatás nem váltotta be a hozzá fűzött reményeket. 
Jelenleg heti kifizetés van a dolgozók részére, sok önkormányzat már ezt is nehezen tudja 
biztosítani. 
 
Horváth István: Milyen törvény írja elő, hogy egy családból csak egy személy részesülhet 
ellátásban? Miért csak egyik családtag kaphatja a 28.500.-Ft-ot? 
 
Ivanovics István polgármester: Ebben az ügyben felsőbb főrumokhoz kell fordulni, mert a 
törvényeket nem az önkormányzat hozza, az itt dolgozók csak végrehajtják azokat. 
 
Horváth István: Ezeknek az embereknek nincs más ellátásuk. 
 
Ivanovics István polgármester: Meg fogja mutatni azt a törvényt, ahol ez le van írva. Az 
önkormányzat sem ért egyet minden szabályozással, de beleszólási lehetősége nincs, az a 
feladata, hogy a törvények betartásával működjenek. 
 
Susa Krisztián: Sok támadás éri a közmunkásokat, hogy nem dolgoznak, sokan őket figyelik. 
Arról érdeklődik, hogy mikor lesz biztosítva a közmunkásoknak ívóvíz, WC, melegedő, 
elsősegély doboz? Mivel nincsen WC, ezért szükséges időnként hazamenni a dolgozóknak. 
 
Ivanovics István polgármester: Ezeket a dolgokat az önkormányzat a költségvetéséből, 
biztosítani nem tudja, támogatást nem kap hozzá. A dolgozók munkabérét így is 10-30 % 
között az önkormányzatnak kell biztosítani. Eddig sem voltak ezek a dolgok biztosítva, mégis 
tudtak dolgozni akik akartak. Elsősegély doboz a hivatalban van, ha szükséges. Melegedőt 
abban az esetben tud biztosítani, ha rájön az eső. Más években decemberben már nem voltak 
közmunkások, most is csak azért kerültek alkalmazásara, hogy nem veszítsék el jövőre a 
juttatásukat. Nem az a baj, hogy hazamennek szükség esetén a munkások, hanem az, hogy 
elfelejtenek visszajönni. Ebbe a munkába még senki nem szakadt bele. 
 
Zséli Zoltánné: Nagyon sok a kóbor kutya településen, a gyermekeket kísérgetni kell, ha nem 
akarják a szülők, hogy valami bajuk essen. Az óvoda környékén is van aki több kutyával 
közlekedik. 
 
Ivanovics István polgármester: Küldtek levelet oda, ahol több kutya van. Az is probléma, 
hogy letagadják az emberek, hogy övék a kutya. Az önkormányzat anyagilag képtelen 
felvállalni, hogy kifizessék ennek a rengetet kutyának az elszállítását. Nagyon drága a kutyák 
befogása, elvitetése, kutyánként kb. 50.000.-Ft-ba kerül. Ha elvisznek egyszerre 10-15 kutyát, 
akkor többet hoznak helyette. 
Az emberi felelősség is nagy ebben a kérdésben, hiszen mindenkinek annyi kutyát kellene 
befogadni, amennyit el is tud tartani. 
Mikor legutoljára kint voltak, hogy összeszedjék a kutyákat, kettőt tudtak befogni. Érdekes 
módon akkor nem voltak kóbor kutyák a faluban, biztos jól terjedt az információ. 
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Próbálta elintézni, hogy oltóanyag áron leoltathassa az a kutyáját, aki szeretné, de senkit nem 
jelentkezett. 
Hosszú távon nem látja azt, hogy az önkormányzat meg tudná oldani a problémát. Több 
millió forintra lenne ehhez szükség, melyet biztosítani nem tudnak. 
 
Balláné Ocsovai Judit: Ő is állandóan kísérgeti a gyermekeit. Lehetőséget, megoldást kellene 
keresni erre problémára, olyan nincs, hogy valamit nem lehet megoldani. Biztos van olyan 
szervezet, amely ebben segítséget tud nyújtani. 
Ha nincs oltási könyve a kutyának, akkor el kellene vitetni az önkormányzatnak. Mindenre 
van megoldás, csak keresni kell. Kéri az embereket, hogy rendezzenek gyűjtést erre a célra. 
Lehetőséget, megoldást kell keresni. 
 
Ivanovics István polgármester: Megkéri a kisebbségi önkormányzat elnökét, hogy segítsenek 
be a munkába, próbáljanak információt gyűjteni, hogy kinek mennyi kutyája van. 
 
Makó Lászlóné kisebbségi önkormányzat elnöke: Hogy képzeli el ezt polgármester úr? 
Nagyon nehéz dolgot kér, mert amikor megkérdezik, akkor mindenki azt mondja, hogy csak 
egy kutyája van. 
 
Török Béla: A volt Ktsz. területe tele van szeméttel.  Tett-e már lépéseket az önkormányzat az 
ÁNTSZ, környezetvédelmi hivatal felé? Három éve tart ez az állapot, senki nem tesz semmit 
ez ügyben. Nem igaz, hogy nincs semmilyen megoldás. 
 
Ivanovics István polgármester: A problémás ingatlan magánterület. A televíziótól is voltak 
kint, készítettek felvételeket, de nem hagyták leadni. 
 
Benedek Istvánné: A Vitéz parton is állandóan lerakják a szemetet. A ruhákat nem mossák ki, 
hanem kihordják oda. 
 
Ivanovics István polgármester: A  volt Ktsz épülete magántulajdonban van. Információi 
szerint nem rendezett, hogy kik a tulajdonosok, és az ingatlanok több száz millió forinttal 
vannak megterhelve. Szerinte nem lett volna szabad hagyni, hogy megkezdjék ott a 
szétszedést.  
Már többször körbetakarították a környékét, de mivel magántulajdon, nem mehetnek be a 
területre. Amíg nem kerül a kincstár kezébe, addig az önkormányzat sem tud semmit tenni. 
Ha lehetőség nyílik rá, akkor az önkormányzat meg fogja vásárolni csak azért, hogy rendbe 
tegye. 
 
Horváth István: Meg kellene büntetni a tulajdonost. 
 
Ivanovics István polgármester: Már mondta, hogy a tulajdonos személye pontosan nem 
tisztázott. A bankok és felszámolók kezében van az ügy. A rendőrségnek sincs joga bemenni 
a területre. 
 
Ivanovics István polgármester. Már többször is voltak kint a Vitéz parton eltakarítani a 
szemetet. 
 
Diviák István: Már többször kitakarították a volt Ktsz. környékét, de újra teledobálták 
szeméttel. A Hunyadi utcába is odahordják a szemetet. 
Mindezektől eltekintve, összességében úgy látja, hogy sokat változott a település arculata. 
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Sajnos az a tapasztalata, hogy aki dolgozni akar a közmunkások közül, azt lehurrogják. 
 
Ivanovics István polgármester: Jól látják az itt élők a fennálló problémákat, de azt nem látják, 
hogy például  az árkok 20 év eltelte után rendbe lettek téve. Azt sem látják, hogy a Verseg 
felé vezető úton sikerült elérni, hogy elkészüljön a kátyúzás. 
A volt Ktsz. épületét tabu témának látja, sajnos információja sincs elég ezzel az üggyel 
kapcsolatban. Időnként biztosítja a környékén a takarítást, de amíg a tulajdoni viszonyok nem 
rendeződnek, addig végleges megoldást nem tud rá találni. 
Ha az önkormányzatnak lenne joga hozzá, akkor rendbe tetetné az egész területet és 
körbekerítené. De sajnos csak akkor tud vele mit kezdeni, ha már a kincstáré lesz. 
 
Kapás Antal: Az önkormányzat mennyiben jogosult befolyásolni az ÉMÁSZ-t? Az erdőkürti 
úton egy szakaszon légvezetéket cseréltek. Úgy tudja, hogy ez olyan megoldás, amelyről 
„kampós” módszerrel nem lehet áramot vételezni. Át kellene gondolni az ÉMÁSZ-nak, hogy 
a Deák Ferenc utcában is kiépítse ezt a rendszert. Nem hajlandó más által elfogyasztott 
áramot kifizetni. 
 
Ivanovics István polgármester: Úgy látszik nem érdeke az ÉMÁSZ-nak, hogy lecserélje 
máshol a vezetékeket, az a válaszuk, hogy sokba kerül. Az ÉMÁSZ a rendőrséggel 
együttműködve már többször is volt kint a faluban és levételre kerültek a rákötések. 
 
Dalos Gyöngyi: A környékükön a kábel TV-t is lopják. 
 
Török Béla: Ha beleérnek  faágak a villanyvezetékbe, akkor az kinek a dolga, hogy levágja? 
 
Ivanovics István polgármester: Az ÉMÁSz dolga, ha beleér a faág a vezetékbe. Az idén is 
voltak már kint ilyen ügyben, és több helyen levágták az ágakat. 
 
Balla Jánosné képviselő: Néhány problémás ág miatt nem fogják az egész fát kivágni. 
 
Ivanovics István polgármester: Közterületen lévő fa kivágás engedélyeztetése nem olyan 
egyszerű. Más eljáró hivatal kijelölését kell kérni, mivel az önkormányzat nem dönthet saját 
ügyében. 
 
Dóra István: A Zrínyi utcában lévő sövény elcsúfítja az egész utcát. Ennek a levágása kinek a 
feladata? 
 
Ivanovics István polgármester: Nem önkormányzati feladat, az ingatlantulajdonos dolga 
lenne, de meg fogja nézni és tavasszal levágatja a közmunkásokkal. 
 
Ivanovics István polgármester:  
-Köszöni mindazoknak, akik könyörgés nélkül is tettek valamit a faluért. Úgy látja, hogy 
valami megmozdult az emberekben, aminek nagyon örül. Bízik benne, hogy jövőre még 
nagyobb lesz az emberek lelkesedése, tenni akarása. 
- Kiküldte az eltelt egy év alatt elvégzett munkákról a tájékoztatót minden házhoz. 
Természetesen minden nincs benne, de szerette volna tájékoztatni a lakosságot arról, hogy 
melyek azok a dolgok, amelyeket sikerült megvalósítani. Ezeknek a dolgoknak egy része nem 
látható a falu egész lakossága számára, mert többnyire az intézményekben valósultak meg. 
- A hivatalban penészes falak fogadták, először ott kellett felújítani, az irattár rendbetétele is 
szükséges volt. 
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- Az óvodában, alsó iskolában is megvalósultak a javítások, festések.  
- A könyvtár épülete legalább 15-20 éve nem lett kifestve, most ez is elkészült. 
- Az Arany János utcai szolgálati lakás udvara ki lett takarítva, több traktornyi szemét, gaz 
került elszállításra. Az épület is rendbe lett egy kicsit téve, de sajnos az önkormányzatnak 
nincs most arra pénze, hogy rendbe hozza teljesen, csak a legszükségesebb javításokat sikerült 
elvégezni. 
- Vállalkozót egyik feladatra sem fogadott, minden anyagköltségen valósult meg, munkadíjat 
semmiért sem kellett fizetni, nem is tudott volna jelen helyzetben az önkormányzat. 
- A körzeti megbízotti iroda felújítása is az itt élő, segítő szándékú emberek munkájával 
készült el. 
- Folyamatosan rendben tartják a temetőt és környékét. 
- Rendbe tették a sportpályát is, mely ugyan nem lett tökéletes, de 24 év kihagyás után nem is 
lehet másra számítani. Az lényeg, hogy most már folyamatosan karban fogják tartani. Az elért 
eredmények nem olyanok, mint amit szeretne, de edzőjük sincsen. 
A  Bozsik-programban látja a legnagyobb esélyt, hogy előrehaladjanak a sport területén, a 
pályázatok is ez irányba fognak menni. 
- Pályázatot nyújtottak be  biztonságtechnikai kamerák felszerelésére. Nyertes pályázat esetén 
9 kameraállás és központ kerülne telepítésre. 
- Kisgépek beszerzésére is pályáztak, nyertes pályázat esetén fűnyíró kistraktor, fűnyíró gépek 
kerülnek beszerzésre. 
Előreláthatólag mindkét pályázat esetében április körül várható eredmény. 
 
Hozzászólás: Nem ilyenre kellene költeni a pénzt. 
 
Ivanovics István polgármester: A kamerák felszerelése nem önkormányzati, hanem pályázati 
pénzből fog megvalósulni, feltéve, ha nyer a pályázat. 
Úgy gondolja, hogy aki nem okoz semmilyen problémát, annak aggodalomra sincsen oka. 
Véleménye szerint a beutazókkal vannak a legnagyobb gondok. 
 
Benedek Istvánné: A közmunkásokkal kapcsolatban szeretne néhány gondolatot hozzáfűzni a 
témához. Mikor az óvodában dolgoztak biztosított volt számukra a WC, folyóvíz, a 
főnökasszonyuk saját kávájából is megkínálta őket. Úgy gondolja, hogy ők nagyon pozitívan 
álltak a dolgokhoz. Az óvoda dolgozók is vizet isznak, vagy amit otthonról hoznak. 
Úgy gondolja, hogy ha az iskolába mennek dolgozni, akkor ott is biztosítottak ezek a 
lehetőségek. 
 
Balláné Ocsovai Judit: Úgy látja,  jó irányba halad az önkormányzat. A kamerák telepítését 
találja a legjobb ötletnek. 
 
Makó István: Mire van joga a kisebbségi önkormányzatnak? Minek van, ha semmihez nincs 
joga? Úgy is jó volt, mikor még nem volt kisebbségi önkormányzat. 
 
Makó Lászlóné kisebbségi elnök: A kisebbségi önkormányzata éves szinten 180.000.-Ft kap 
működési kiadásainak biztosítására. Mivel ez az összeg semmire sem elég, ezért pályázni 
próbál. 
 
Ivanovics István polgármester: December 18-ára mindenkit szeretettel vár karácsonyi 
ünnepségre. Egy kis bensőséges ünnepséget akar, melyre már régen nem volt példa a faluban. 
Az szeretné látni, hogy a falu lakossága egy közösséget alkot. 
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A rendezvény költsége nem lesz nagy, minél kevesebb pénzből akarják megvalósítani. De 
azon a napon nem akar a problémákról beszélni. 
Minden évben szeretné majd megtartani a Falukarácsonyt. 
 
Minden problémát megoldani nem tud, de törekszik arra, hogy élhetőbb legyen a falu. Sajnos 
anyagi lehetőségeik elég korlátozottak. Viszont az önkormányzatnak nincs hitele, nincsenek 
elmaradásai. 
Köszöni a képviselő-testületi tagoknak is munkájukat. Időnként éles viták folynak ugyan, de a 
közös cél érdekében próbálnak tenni, előrehaladni. 
 
 
Ami az önkormányzattól telik, mindenhová besegítenek, pl: egyháznak, kisebbségnek, 
rendezvényekhez. Nem akarnak semmilyen különbséget tenni, de biztos, hogy nem mindenki 
érzi ezt így. 
Minden évben szeretné megtartani a Falukarácsonyt. 
 
Makó István: Amikor ő járt iskolába, akkor egy osztályban 35-37-en voltak, mégis elfértek az 
alsó iskolában. A két iskola épületének fenntartása nagy költség, sok pénzt lehetne 
megtakarítani, ha másként szerveznék meg. 
 
Ivanovics István polgármester: Az állam fogja az iskolákat működtetni, addig nem akarnak 
semmilyen irányba lépni, amíg pontosan nem tudják, hogy mire számíthatnak. 
 
Ivanovics István polgármester: Most úgy néz ki, hogy nem önkormányzati, hanem állami 
feladat lesz az oktatás. Így ebben a kérdésben addig lépni nem szeretne semmilyen irányba az 
önkormányzat, míg ki nem derül, hogy milyen módon lesznek működtetve az iskolák, milyen 
feladatot visznek el, mi marad az önkormányzat feladata. 
 
Czeba Katalin alpolgármester A szakszervezet által kezdeményezett fórumot tartottak az 
iskolában a tervezett közoktatási törvény módosításokkal kapcsolatban. A jegyzőkönyvet, ami 
a fórumon készült három helyre küldték el a minisztériumba. Egyik helyről már 
visszajeleztek, hogy továbbították az illetékesekhez. 
 
Ivanovics István polgármester: Megköszöni a jelenlévőknek a részvételt, a hozzászólásokat, 
észrevételeket. A jelzett problémákra próbálnak megoldást találni. 
Mindenkinek kellemes karácsonyi ünnepeket és boldog új évet kíván. 
 
                                                     Kmft. 
 
 
              Ivanovics István                                                 Koncz Anita 
               polgármester                                                        körjegyző 
 
 
 
 
 
                               Balla Jánosné                          Kapás Antalné 
                                                jegyzőkönyv-hitelesítők 
 


